

ORGANISATION DU TRAITE DE L'ATLANTIQUE NORD
NORTH ATLANTIC TREATY ORGANIZATION

77

PLACE DU MARECHAL
DE LATTRE DE TASSIGNY
(Porte Dauphine)
PARIS-XVI
Tél. : KLEber 50-20

am gresh *(822)*
ORIGINAL: ENGLISH
11th October, 1961

NATO SECRET
SUPPLEMENT to
ANNEX M to
PO/61/720

FURTHER TURKISH RESPONSE TO SACEUR's GUIDANCE
AS CONTAINED IN DOCUMENT SHAPE 167/61

Turkey's responses to the "Plan of Action: NATO Europe" had been circulated in Annex M to document PO/61/720. Further details as regards to the measures taken by the Turkish General Staff to achieve SACEUR's recommendations set forth in document SHAPE 167/61, are given below:

I - Measures undertaken in line with SACEUR's short term recommendations which have to be implemented by 1st January, 1962

1. As a result of the reorganization of the Turkish Armed Forces during 1961 it has been possible to raise the manning level of M-Day Units to 91%, although the levels reached with regard to the officers and NCO's of the foregoing Units are 51% and 50% respectively. Steps have been taken to overcome shortages of officers and NCO's.

2. Within the framework of the reorganization and consistently with the plans envisaging the removal of units to forward positions in their relevant order of battle, deployment areas of several units had been changed and some units and establishments had been abolished.

Steps have been taken to effectuate the necessary modifications on the existing mobilization plans as required by the foregoing changes.

3. The planned inactivation of three F-84G squadrons has been delayed. However, attention is drawn upon the fact that these outmoded aircraft squadrons are far from meeting mission requirements and consequently cannot effectively fulfil their tasks. The modernisation of the above-mentioned squadrons within the shortest time is considered of the greatest importance.

4. The manning level of control and Reporting Units will be reinforced to ensure their twenty-four operation.

NATO SECRET

NATO SECRET
SUPPLEMENT to
ANNEX M to
PO/61/720

-2-

5. It would only be possible for short periods, to phase forward to Category "A" two DD/DE and two submarines by delaying ships from undergoing overhaul. However, for long periods such a forward phasing is not considered as possible.

6. The studies undertaken by the Turkish General Staff with a view to increase the balanced logistic support for all services in phase with force improvement have been completed. The shortcomings of the existing organization have been determined. The reorganization undertaken in order to overcome these shortcomings provides measures as to the establishment of three Communication Zone Headquarters and one Logistic Support Base Headquarters. The implementation of these measures will be started by the end of October 1961.

Furthermore, plans for the reorganization of logistic support units during 1962 have been achieved; the establishment of these units and their becoming operational have been phased. However, the provision of the great majority of TO&E of these units (vehicles, weapons, equipment) is contingent upon the United States Military aid.

Although the assurance of balanced logistic support is a matter of adequate organization, it also depends to a great extent upon the provision of sufficient funds and a required level of personnel both in quantity and quality. Under the light of past experience it appears that these last measures will not be realised on 1st January, 1962.

II - Measures undertaken to meet SACUR's longer-range recommendations, to be achieved by the end of 1962

Land Forces

1. Action has been taken to reduce the shortages of NCO's and specialists.

2. Training of the Army Corps and Division Headquarters will be intensified through National and NATO Military exercises and by additional training programmes to be introduced.

3. The plan setting out the removal of units from their existing locations to forward positions has been carried out. Thus land forces are deployed in areas as close as possible to their deployment areas as it has been envisaged by ADP.

4. Steps have been taken to meet Allied Command Europe standards in reserve and mobilization training.

NATO SECRET

-2-

Navy

5. Necessary measures have been taken to reduce to the strict necessary minimum the period that ships undergoing overhaul and repair are kept out of service. The expenditures which will be necessitated by the implementation of these measures will be met from national sources.

Air Force

6. Steps have been taken to render operational as soon as possible the special ammunition storage sites. The construction of some of these storage sites has already been achieved.

7. Efforts are being made to expedite activation of the IRBM Squadrons. Some of these squadrons will be active by 1st January, 1962.

III - General Considerations

The Turkish Government has spared no efforts to achieve SACEUR's recommendations and thus to contribute its share within the limits of its possibilities to the plans designed to improve the military strength of NATO in the face of Berlin crisis. Despite the fact that Turkey has explored all avenues in her endeavour to meet fully the recommendations contained in document SHAPE 167/61, she was unable to overcome the existing shortages and serious deficiencies with regard to equipment and operational stocks.

Due to her present financial situation and her low industrial capacity in the process of development, Turkey is not in a position to eliminate these shortcomings and deficiencies by her own efforts. Turkey attaches absolute importance that steps be taken with the least possible delay to make up the existing deficiencies so that her own efforts to contribute to the collective defence prove to be worthwhile.



ORGANISATION DU TRAITE DE L'ATLANTIQUE NORD
NORTH ATLANTIC TREATY ORGANIZATION

68

PLACE DU MARECHAL
DE LATTRE DE TASSIGNY
(Porte Dauphine)
PARIS-XVI
Tél. : KLEber 50-20

Mr Gough
(822)
ORIGINAL: ANGLAIS
11 octobre 1961

31 OCT 1961

NATO SECRET
SUPPLEMENT à
l'ANNEXE M au
PO/61/720

NOUVELLES PRECISIONS SUR LES MESURES PRISES PAR LA TURQUIE EN
APPLICATION DES DIRECTIVES DU SACEUR DONNEES DANS
LE DOCUMENT SHAPE 167/61

La réponse de la Turquie au "Plan d'action pour la zone européenne de l'OTAN" a été diffusée en Annexe M au document PO/61/720. Les nouvelles précisions suivantes sont données sur les mesures que l'Etat Major Général turc a prises en application des recommandations faites par le SACEUR dans le document SHAPE 167/61:

I. Mesures prises conformément aux recommandations à court terme
du SACEUR à appliquer avant le 1er janvier 1962

1. La réorganisation des forces armées turques effectuée en 1961 a permis de porter à 91% les niveaux d'effectifs des unités du jour M. Les niveaux atteints en ce qui concerne les officiers et les sous-officiers de ces unités ne sont cependant que de 51% et 50% respectivement. Des mesures ont été prises pour combler les déficits en officiers et sous-officiers.

2. Dans le cadre de la réorganisation et conformément aux plans qui prévoient le transfert d'unités aux postes avancés fixés dans leur ordre de bataille, les zones de déploiement de plusieurs unités ont été changées et quelques unités et services ont été supprimés.

Des mesures ont été prises pour opérer les modifications que les changements ci-dessus exigent dans les plans actuels de mobilisation.

3. La dissolution de trois escadrons de F-84G prévue dans les plans a été ajournée. Toutefois, il convient de souligner que ces escadrons d'appareils démodés sont loin de répondre aux exigences de leur mission et ne peuvent par conséquent pas assumer convenablement leurs tâches. La modernisation de ces escadrons dans les plus courts délais revêt la plus grande importance.

NATO SECRET

NATO SECRET
SUPPLEMENT à
l'ANNEXE M au
PG/61/720

- 2 -

4. L'effectif des unités de détection et de contrôle sera accru pour leur permettre d'opérer 24 heures sur 24.

5. Il ne sera possible de faire passer deux DD/DE et deux sous-marins dans la Catégorie "A", en en différant la révision, que pour de courtes périodes. Leur maintien dans cette catégorie pendant de longues périodes n'est pas jugé possible.

6. L'Etat-Major général turc a achevé les études qu'il avait entreprises en vue de synchroniser le développement d'un soutien logistique équilibré pour toutes les armes avec le renforcement du potentiel militaire. Les défauts de l'organisation actuelle ont été déterminés. Les mesures de réorganisation prises pour y remédier comprennent l'établissement de trois Q.G. de zone de communications et d'un Q.G. de base de soutien logistique. La mise à exécution de ces mesures commencera avant la fin octobre 1961.

Des plans ont également été établis pour la réorganisation des unités de soutien logistique en 1962. Le calendrier de la constitution de ces unités et de leur mise en état opérationnel a été arrêté. Toutefois, la fourniture de la majeure partie de leur matériel de dotation organique (véhicules, armes, équipements) dépend de l'Aide militaire des Etats-Unis.

Bien qu'assurer un soutien logistique équilibré soit une affaire de bonne organisation, cela dépend aussi, dans une large mesure, de l'existence de crédits suffisants et d'un personnel quantitativement et qualitativement adéquat. Il semble, d'après l'expérience acquise, que ces dernières conditions ne seront pas remplies au 1er janvier 1962.

II. Mesures prises conformément aux recommandations à long terme du SAPEUR à appliquer avant la fin de 1962.

Forces terrestres

1. La Turquie a pris les mesures voulues pour combler les déficits en sous-officiers et spécialistes.

2. L'entraînement des quartiers généraux de corps d'armée et de division sera intensifié, grâce à des exercices nationaux et OTAN, et au moyen de programmes d'entraînement supplémentaires à instituer.

3. Le plan de transfert d'unités de leurs emplacements actuels à des positions avancées a été exécuté. Les forces terrestres sont ainsi déployées dans des zones aussi proches que possible de leurs zones de déploiement, conformément au Plan de Défense d'Urgence.

NATO SECRET

- 3 -

4. Des mesures ont été prises pour rendre l'entraînement des réserves et des éléments mobilisables conforme aux normes du Commandement Allié en Europe.

Forces navales

5. Des mesures appropriées ont été prises pour réduire au strict minimum la durée pendant laquelle les navires en révision et réparation resteront hors de service. Les dépenses que ces mesures entraînent seront couvertes sur le budget national.

Forces aériennes

6. Des mesures ont été prises pour rendre les dépôts de munitions spéciales opérationnels le plus tôt possible. La construction de quelques uns de ces dépôts est déjà achevée.

7. Des efforts ont été accomplis pour hâter la mise en service des escadrons d'IRBM. Certains de ces escadrons seront en service pour le 1er janvier 1962.

III. Considérations générales

Le Gouvernement turc n'a épargné aucun effort pour donner effet aux recommandations du SACEUR et apporter ainsi, dans les limites de ses moyens, sa contribution aux plans de renforcement du potentiel militaire de l'OTAN devant la crise de Berlin. Bien qu'elle n'ait négligé aucune possibilité dans ses efforts pour appliquer intégralement les recommandations faites dans le document SACEUR 167/61, la Turquie n'a pas été en mesure de combler les insuffisances et les déficits graves que présentent actuellement son équipement et ses stocks opérationnels.

Etant donné sa situation financière présente et la faible capacité de son industrie en voie de développement, la Turquie est incapable de combler seule ces insuffisances et déficits. Elle attache une importance capitale à ce que des mesures soient prises le plus rapidement possible pour combler les déficits existants, afin que ses propres efforts dans le cadre de la Défense commune ne se révèlent pas inutiles.